
PROTOKÓŁ NR XCI/2024 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 25 marca 2024 r. 

 
Obrady odbyły się w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana 
Głogowskiego 3/5. Obrady rozpoczęły się o godz. 14.38. 

 
W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b 
do protokołu) 

2. Wiceprezydent Miasta – Artur Łakomiec 
3. Wiceprezydent Miasta – Krzysztof Kowalski 
4. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 
5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
6. Starosta Ostrowiecki – Marzena Dębniak 
 
Nieobecni radni: Marek Giemza, Aron Pietruszka. 
 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy mogę Państwa prosić o ciszę, bo 
chciałabym już zacząć sesję. 
Dzień dobry Państwu. Otwieram dziewięćdziesiątą pierwszą (XCI) nadzwyczajną 
sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum, by podejmować prawomocne 
uchwały. Proszę Państwa Radnych o zalogowanie się do systemu.  
Witam radnych Rady Miasta. Witam Wiceprezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego – Pana Artura Łakomca. Witam Pana Wiceprezydenta – Krzysztofa 
Kowalskiego, Pana Skarbnika – Sławomira Kijaka, Panią Annę Niedbałę, ale nie 
widzę, oraz wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji oraz 
internautów, którzy obserwują nasze obrady online.  
Szanowni Państwo! Jak zwykle przypomnienie, które pewnie już wszyscy mają wbite, 
wbitą w pamięć tą informację, ale tak, czy siak, muszę to powiedzieć, że  
w związku z ochroną danych osobowych wszystkie nasze sesje są nagrywane  
i jeśli Państwo podajecie swoje dane osobowe, czyli: nazwisko, imię, adres, to 
pamiętajmy o tym, że są to dane ogólnodostępne, aczkolwiek oświadczenie 
jakiekolwiek z naszej strony nie jest potrzebne, gdyż my jesteśmy osobami 
publicznymi i takie dane bez oświadczenia mogą być opublikowane. Natomiast jeśli 
podajecie Państwo w swoich wypowiedziach adresy, nazwiska, inne dane osobowe 
osób trzecich, pamiętajcie, że musicie mieć zgodę od tych osób, żeby używać ich 
danych osobowych.  
I druga informacja, też przypominająca o tym, że wszystkie materiały samorządu, na 
stronach samorządu terytorialnego muszą być przystosowane dla osób 
niepełnosprawnych. I w związku z aktami prawnymi, czyli tego typu aktami, jak 
uchwała Parlamentu Europejskiego i Rady Europy między innymi, wszystkie te dane, 
one muszą być uzupełnione o napisy dla osób niesłyszących.  
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Ad II/ Przedstawienie porządku obrad: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Porządek obrad dzisiejszej sesji to pięć 
projektów uchwał. Porządek Państwo otrzymaliście. Czy Państwo Radni mają uwagi 
do porządku zaproponowanego? Nie widzę.  

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”, 

2) zatwierdzenia i wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu 

„AKCJ@EDUKACJA” w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie 

dla Świętokrzyskiego 2021-2027, Priorytet 8. Edukacja na wszystkich etapach 

życia Działanie 08.02 Podnoszenie jakości kształcenia podstawowego, 

3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2024 r.,  

5) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2024-2029. 

 

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do 
realizacji punktu trzeciego porządku obrad, czyli "podejmowanie uchwał  
w sprawach". Jako pierwszy projekt uchwały dotyczący przyjęcia "Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski". Projekt uchwały był opiniowany przez 
Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Panów 
Przewodniczących o przedstawieni nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu 
Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 
Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu jednogłośnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały dotyczącej przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec 
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Świętokrzyski". Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 
jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i 
podnosi rękę. Uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski” (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCI/36/2024 – załącznik nr 3 do protokołu. 

 
2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
zatwierdzenia i wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu 
"AKCJ@EDUKACJA" w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie 
dla Świętokrzyskiego 2021-2027, Priorytet 8. Edukacja na wszystkich etapach 
życia Działanie 08.02 Podnoszenie jakości kształcenia podstawowego. Projekt 
uchwały był opiniowany również przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta i Komisję 
Budżetu. Proszę Panowie Przewodniczący o przedstawienie nam opinii komisji.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu też pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały dotyczącej zatwierdzenia i wyrażenia zgody na 
przystąpienie i realizację projektu "AKCJ@EDUKACJA" w ramach programu 
regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027, Priorytet 8. 
Edukacja na wszystkich etapach życia Działanie 08.02 Podnoszenie jakości 
kształcenia podstawowego. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  
i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 
naciska przycisk i podnosi rękę. Poproszę Marcina. Stwierdzam, że uchwałę tę 
również podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia i wyrażenia zgody 
na przystąpienie i realizację projektu "AKCJ@EDUKACJA" w ramach programu 
regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027, Priorytet 8. 
Edukacja na wszystkich etapach życia Działanie 08.02 Podnoszenie jakości 
kształcenia podstawowego  (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCI/37/2024 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 
3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę 
Panów Przewodniczących o opinię komisji.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu też pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. Kto jest za 
podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 
przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 
Stwierdzam, że uchwałę tę również podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Ostrowieckiemu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCI/38/2024 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Pani Starosta.  
Starosta Ostrowiecki – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Państwo Radni! Serdecznie chciałam Państwu podziękować za przegłosowanie tak 
jednogłośnie tej uchwały. Robimy to wszystko dla naszych mieszkańców, ale to też 
jest ostatnia sesja, na której podejrzewam, że się razem widzimy w tej kadencji.  
W związku z powyższym chciałam zwrócić uwagę na jedno - 5,5 lat wzajemnej 
współpracy opartej na zasadach partnerskich. Więc ja się bardzo cieszę, że te dwa 
samorządy: miejski i powiatowy, tak ze sobą współpracowały. Taką zresztą, taki 
zresztą postawiliśmy cel na współpracujące samorządy i to udało się osiągnąć. 
Biorąc pod uwagę wszystkie dotacje, które Państwo też głosowaliście, to naprawdę 
jest to korzyść przede wszystkim dla mieszkańców miasta. Proszę Państwa, zawsze 
powtarzam jedno zdanie, które jakże jest znamienne i prawdziwe w tej kadencji: 
"razem można więcej". Serdecznie dziękuję za tą współpracę. Serdecznie dziękuję 
za dotację, a wszystkim Państwu życzę powodzenia w nadchodzących wyborach. 
Dziękuję bardzo.  
 
4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 
kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024. Projekt uchwały był opiniowany 
przez Komisję Budżetu. Proszę Panie Przewodniczący o podanie nam opinii komisji.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radny Marcin Marzec.  
Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 
Szanowni Państwo! Znaczy nie tyle pytanie, co po wielu, wielu miesiącach tak 
naprawdę zabiegania o środki dla mieszkańców w bloku przy ulicy Polnej 3a, 
chciałbym wyrazić, jak gdyby zdanie, że, że jestem bardzo dumny z tego, że udało 
się do tego doprowadzić, bo ci ludzie czekają na tą inwestycję od ponad 20 lat.  
I rzeczywiście, ich - wychodzi na to, że - ich gehenna w związku z tym, jak, jak się 
żyje w tym bloku ze względu na taki, a nie inny rodzaj ogrzewania, powoli dobiega 
końca i w tym roku w kolejnym sezonie grzewczym już będą się cieszyli tak 
naprawdę takim źródłem ciepła, które miejmy nadzieję, że przełoży się na to, że  
i poziom zagrzybienia i zawilgocenia tego bloku spadnie do takiego poziomu, że nie 
będą mieli problemów tego typu, co rzutuje oczywiście na zdrowie i to jest, to jest  
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w tym wszystkim najważniejsze. Cieszę się, że udało się to zrobić wspólnie, że Pan 
Prezydent Artur Łakomiec był otwarty na takie rozmowy i bardzo szybko 
przystąpiliśmy do działania. Chciałbym też podkreślić, że, że takich inwestycji nie robi 
się z dnia na dzień. Trzeba się do tego dobrze przygotować. Trzeba rozeznać wiele 
aspektów i zarówno technicznych, ale też i finansowych. Więc tak, jak się niektórym 
ludziom wydaje, nie chcę tu cytować personaliów z uwagi na RODO, o którym nas 
Pani Przewodnicząca zawsze poucza, ale, ale są takie osoby, które, które uważają, 
że takie sprawy się załatwia w tydzień. Ja ze swojej strony mogę tylko i wyłącznie 
przeprosić mieszkańców, że rzeczywiście, być może i trzeba było naciskać bardziej 
wcześniej, i może by się to udało wcześniej zrobić. Ale w tym momencie to już jest 
bez znaczenia i jest to przysłowiowa "musztarda po obiedzie". Najważniejsze, że ci 
ludzie się wreszcie tego doczekają. Dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kto jeszcze z Państwa Radnych 
chciałby? Proszę Jerzy Wrona.  
Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca! Ja chciałem też tutaj w tym momencie tak 
trochę dołączyć się do głosu poprzedniego, odnośnie różnych inwestycji, które 
przygotowujemy, bo no, w tej dziedzinie niemal całe życie zawodowe aktywne 
spędziłem, że to jest kilka lat przygotowań za nim po prostu inwestycja wchodzi  
w fazę realizacyjną, tą po prostu widoczną. Przy czym chcę tutaj też powiedzieć, że 
przy różnych inwestycjach dopiero niektóre osoby to próbują nie w trakcie, kiedy 
można to żelazo gorące kuć, interesują się tematem, tylko interesują się tymi 
tematami, trochę też jakby wtedy, kiedy już trudno jest coś po prostu zmieniać, albo 
zmiana jest po prostu bardzo trudna, albo niemożliwa. Ale jest bardzo dużo żmudnej, 
ciężkiej pracy przy przygotowaniu każdej inwestycji.  
I tutaj z autopsji, to mówię, dziękuję za uwagę.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Ktoś jeszcze z Państwa Radnych 
chciałby? Proszę Karol Wójcik.  
Radny K. Wójcik – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! 
Ja również dołączę się tutaj do głosu kolegi Radnego Marca. Rzeczywiście problem, 
który pozostawał nierozwiązany od ponad 20 lat - pamiętam, jak mieszkańcy do nas 
zwrócili się z prośbą o podjęcie jakiegokolwiek działania. I to, co chyba najważniejsze 
było, nie obiecywaliśmy, że to zrobimy, tylko że podejmiemy interwencję i że zrobimy 
wszystko, co w naszej mocy. I tak to, w takich sytuacjach jest, że musi też nastąpić 
pewien pozytywny splot osób.  
I tak też było w tym wypadku. Większość tych ludzi zasiada tutaj na ławach Rady 
Miejskiej. Nie będę wymieniał z nazwisk, wszyscy Państwo wiedzą. Natomiast, gdyby 
nie przychylność Pana Prezydenta Łakomca, i też jego otwartość, i empatia na los 
tych ludzi, bo rzeczywiście to, co tam się dzieje w tym bloku, to jest, to jest straszne, 
to być może nadal byśmy dyskutowali, nadal byśmy gdzieś poszukiwali rozwiązań. 
Pamiętam nasze ostatnie spotkanie, które było kluczowe. Oczywiście to wszystko nie 
było łatwe. Pamiętam, jak rozmawialiśmy z Panem Skarbnikiem również, jak też 
naciskaliśmy, jak prosiliśmy. Na szczęście tak jak mówię – splot ludzi o odpowiednim 
nastawieniu sprawił, że dzisiaj mieszkańcy ulicy Polnej 3a mogą odetchnąć z ulgą. 
Już w tym sezonie grzewczym będą mogli korzystać z ogrzewania centralnego. Tak, 
jak tu Jurek powiedział, takie rzeczy się nie dzieją od pstryknięcia palcem - to są 
inwestycje, które się przygotowuje latami. Natomiast zarówno Miejska Energetyka 
Cieplna, która miała już plany, wystarczyło je zaktualizować, jak i Zakład Usług 
Miejskich, są gotowe właśnie do tego, żeby w zasadzie za chwilę wchodzić, 
realizować tą inwestycję i po prostu zakończyć ten problem. Mówię, to ciągnęło się 
zbyt długo i jestem dumny z tego, że ponad wszelkimi być może podziałami, które 
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gdzieś między osobami, które zabiegały o tą inwestycję, były - to mimo tych różnic 
ona kończy się sukcesem. I to jest taki bardzo pozytywny przykład, myślę na koniec 
naszej kadencji. Bardzo dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Radny Dariusz Kaszuba. Radny 
D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka 
Rado! Szanowni Państwo! Na pewno cieszy fakt, że możemy wreszcie ujrzeć 
"światełko w tunelu" kłopotów mieszkańców w bloku Polna 3a. Na pewno zdrowie 
jest najcenniejsze i dobrze, że ta kwota zostaje przesunięta. Ja mam tylko takie 
pierwsze pytanie, czy szacunek tej kwoty 1 200 tys. jest kwotą wystarczającą na 
wykonanie instalacji grzewczej centralnego ogrzewania i centralnej ciepłej wody.  
Czy to jest kwota szacowana?  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o odpowiedź, Panie Prezydencie.  
Wiceprezydent Miasta – A. Łakomiec – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 
Dlatego też, wszystko to trwało trochę, bo tu pierwsze, znaczy pierwsze, no już 
rozmawiamy o tym od dawien dawna, ale tak jak mówiłem, bodajże na grudniowej 
albo listopadowej jeszcze sesji, że właśnie musi być ten kosztorys, ten kosztorys 
zaktualizowany. Tak też się zadziało w lutym, w styczniu bodajże był zaktualizowany 
kosztorys. Bo chcę powiedzieć, że - tutaj dziękuję bardzo za te słowa, że bo to co 
jest też moim mottem w pracy, że my to robimy dla naszych mieszkańców. Nie dla 
siebie, w kontekście takim - takie zadania. Ale też chciałbym powiedzieć, że nie 
wiemy, czy Miejska Energetyka Cieplna będzie wykonywała tą inwestycję ze względu 
na to, że Zakład Usług Miejskich będzie musiał postępowanie zrobić, chociaż to są 
zadania specjalistyczne, ale jest parę firm na terenie województwa świętokrzyskiego, 
które mogą podjąć taką rękawicę. I stąd też dla nas było ważne, żeby to było, żeby to 
też było mądrze oszacowane. I tak też zostało zaktualizowane i Zakład Usług 
Miejskich świeży kosztorys też tej inwestycji właśnie. Tak, że to jest po aktualnych 
stawkach i cenach, choć cieszy fakt też w kontekście innych inwestycji, że wracamy 
do tej normy sprzed pandemii, że koszt, to znaczy kosztorys wykonawczy jest 
mniejszy, niż kosztorys inwestorski, bo często ostatnio, przez ostatnie 3 lata było tak, 
że - zresztą sami Państwo wiecie, jako radni - musieliśmy gdzieś dokładać do 
niektórych inwestycji ponad to, co mieliśmy zaplanowane w budżecie. Dziękuję 
bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy są dalsze pytania? Proszę bardzo 
Panie Dariuszu. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Jeśli można kontynuować. Dziękuję. Pani 
Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Bardzo dziękuję za te wyjaśnienia, które tchną 
optymizmem, że ta kwota akurat wystarczy na przeprowadzenie niezbędnych 
remontów i tego, aby wreszcie inne źródło ogrzewania było dla tych mieszkańców  
w tym bloku. Ja tylko powiem, proszę Państwa, no bo tak się składa, że dobiega 
praktycznie końca moja prawie pełnoletnia kadencja w Radzie Miasta, kilku kadencji  
i tak naprawdę z roku na rok, z kadencji w zasadzie na kadencję - widać, że ta 
końcówka obfituje w różnego rodzaju wydarzenia, które no do tej pory niemożliwe 
prawie całkowicie do realizacji stają się nagle możliwymi.  
I powiem tylko, że w tym roku chyba jest tych wydarzeń najwięcej, bo najpierw 
doczekali się pewnej radości działkowcy, dzisiaj mieszkańcy bloku 3a. Presja 
społeczna ma sens. To pewne. Tylko może starajmy się, aby tego typu działania 
podejmować nie tylko w roku wyborczym, ale także podczas całej kadencji Rady 
Miasta, i aby te działania były nie tylko zgłaszane, chęć tych działań była tylko 
zgłaszana, ale także realizowana. Bardzo dziękuję.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Mateusz 
Czeremcha.  
Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Państwo Radni! 
Szanowni Internauci! Ja to troszkę podobnie, jak Pan Radny Kaszuba, bo powiem, 
że kadencja samorządu gminnego została wydłużona z czterech do pięciu lat. A ja 
bym, ja bym sobie życzył, żeby ona została skrócona może  do trzech, może do 
dwóch, wtedy byśmy mieli dużo, dużo więcej spraw takich rozwiązanych. Byłaby 
większa motywacja. Myślę, że dla nas wszystkich. To już nie mówię pod adresem 
Pana Prezydenta, tylko pod adresem wszystkich radnych. Byłaby większa 
motywacja, a problemów nierozwiązanych na terenie miasta jest bardzo dużo. 
Wystarczy spojrzeć na ulicę Czystą. Tam są budynki no, które całkowicie są w stanie 
nie nadającym się do zamieszkania. Tam z tego, co mi wiadomo, jest 
nieuregulowany stan prawny. Dochodziło tam do pożarów, no niestety, z tragicznymi 
skutkami. Takich przykładów można by mnożyć. Dlatego no podkreślając, że ta 
inicjatywa jest bardzo dobra i słuszna, ale problemów, które jest, jest ciągle bardzo, 
bardzo dużo i tu bym prosił służby Urzędu Miasta, żeby bardziej się otworzyć na, na 
potrzeby zwykłych ludzi. Dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Marcin Marzec.  
Radny M. Marzec – Muszę ad vocem wypowiedzi kolegów z Klubu "Prawo  
i Sprawiedliwość". Tak, tak to wygląda, jak żeście Panowie powiedzieli, że jest 
końcówka kadencji, tego się nikt nie wyprze, bo takie, takie są fakty, że tak powiem 
kalendarzowe. Natomiast ja przypomnę, że ten temat nie mógł być rozwiązany przez 
5 kadencji - jeżeli dobrze liczę, więc nie możemy czynić zarzutu tej kadencji Rady, 
Rady Miasta czy osobom, które za tym stały, czy nie stały, czy za chwilę podniosą 
rękę do góry, czy za tym projektem uchwały, czy przeciwko, że najważniejsze, że w 
końcu się to uda. Ja też powiedziałem, wyraziłem wyrazy skruchy i przepraszam, że 
być może trzeba było bardziej naciskać wcześniej może. I rzeczywiście udałoby się, 
ale to, co też kolega, kolega Karol Wójcik powiedział, muszą czasami nastąpić 
pewne sploty wydarzeń, okoliczności, ludzi przychylnych sprawie i być może, gdyby 
te okoliczności były inne, ten temat nadal byłby nierozwiązany. Najważniejsze jest 
dobro ludzi i w tym momencie, moim zdaniem, ta dyskusja nad tym, kiedy to jest 
zrobione, powoli zaczyna tracić sens. Ja mam poczucie spełnionej misji, cieszę się, 
że się to udało zrobić bez względu na wynik wyborczy. Nieważne, czy ci ludzie tak to 
odbierają, czy nie odbierają. Najważniejsze jest to, że ten temat dla nich wreszcie 
dobiega końca, że ci ludzie wreszcie odzyskają wiarę i nadzieję, że da się, ponieważ 
ja w tych spotkaniach uczestniczyłem od samego początku i wiem jak byli sceptyczni.  
Ba, nawet na ostatnim spotkaniu, kiedy już zapowiedzieliśmy, że już za chwilę będą 
te środki przesuwane właśnie na dzisiejszej sesji, jedna z kobiet powiedziała:  
„i tak, i tak nie wierzę, że to, że to się stanie”. I wcale się nie dziwię tej pani, ponieważ 
po tylu latach wysłuchiwania różnego rodzaju obietnic ze strony wielu ludzi, tam były 
media wielokrotnie, poprzedni włodarze jeszcze czasów naprawdę, gdzie już pewnie 
minęło od tego wiele, wiele, wiele lat - różne, pewnie zapowiedzi i obietnice padały i 
nigdy ten temat nie potrafił dojść do finału. Więc ja uważam, że tak matematycznie, 
tak to wygląda i kalendarzowo, jak mówicie, natomiast najważniejsze w tym 
wszystkim, że ta sprawa dobiega końca. I tyle.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę kolega Andrzej Pałka.  
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 
Radni! Mili Goście! Internauci! Może trochę więcej przykładów nam tu kolega Dariusz 
podał, bo wiele o drogach by należało powiedzieć też, długo oczekiwanych, 
przykładem jest Sienkiewicza, przykładem mamy drogi północne. Mnożyłbym wiele. 
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Ja sobie zażartowałem, jak kolega Radny Mateusz wspomniał, że co 2 lata - ja 
mówię co roku, a wiecie dlaczego? Bo jako organizowałem festyn - "o będą pewnie 
przed wyborami i dlatego" - ja mówię, dlaczego nie ma co roku, bo ja co roku to 
samo mam w planie. To dlatego to był mój żart taki, ale przechodzący to, co niekiedy, 
by chciało się na skróty powiedzieć, że kończy się kadencja, dopiero roboty się 
realizują, to tak nawiasem i sygnałowo. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Radny Włodzimierz Stec.  
Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo!  
A ja proponuję już zamknąć dyskusję na temat ogrzewania bloku 3a. Zakończmy 
przynajmniej w zgodzie. Jest ogrzewanie. Przesuwamy, znaczy inaczej, przesuwamy 
środki, ogrzewanie będzie i uważam, że na tym powinniśmy zakończyć i wszyscy się 
cieszyć. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 
Dobiega rzeczywiście kadencja naszej rady i myślę, że to, co udało się Panu 
Prezydentowi, powiedzmy, przyspieszyć i zakończyć pewne działania w wielu 
płaszczyznach, to myślę, że bardzo z dobrym skutkiem to jest dla mieszkańców 
naszego miasta. Panie Prezydencie, powiem tak na koniec: "nie ten majster, który 
zaczyna, tylko ten, który kończy". Życzę Panu w następnej kadencji, żeby Pan 
jeszcze więcej tych inwestycji skończył. Dziękuję pięknie.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos przy okazji tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego 
przechodzimy do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024. Kto jest za 
podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 
przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 
Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCI/39/2024 – załącznik nr 9 do protokołu. 

 
5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2024-2029. Projekt ten był opiniowany przez Komisję 
Budżetu. Proszę Panie Przewodniczący o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Ten projekt 
uchwały komisja zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2024-2029. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i 
podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę tę również podjęliśmy 
jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2024-2029. (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCI/40/2024 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni w ten sposób 
wyczerpaliśmy już punkt trzeci z porządku obrad. Sesja dobiega końca, ale zanim 
zakończę obrady, chciałabym wszystkim Państwu życzyć wszystkiego najlepszego 
na te Święta Wielkanocne, dużo zdrowia, dużo spokoju, wypoczynku, żebyście byli 
ciągle uśmiechnięci, promienni, żeby się Wasze marzenia spełniły, bo myślę, że 
wiele marzeń gdzieś tam oscyluje wokół wyborów, a więc spełniajcie swoje marzenia, 
realizujcie się. I po prostu wszystkiego najlepszego Wam życzę w rodzinach, ze 
znajomymi. Wybierzcie się na spacery, trochę otwórzcie głowy, przewietrzcie. 
Wszystkiego najlepszego z całego serducha wszystkim życzę. Dziękuję bardzo. 
Chwileczkę. 
Wiceprezydent Miasta – A. Łakomiec – Ja jeszcze Szanowni Państwo, chciałbym się 
dołączyć tylko do życzyć świątecznych i przypomnieć, że kadencja trwa do  
30 kwietnia. Tak, że być może być sesja. Ale tak poważnie, to drodzy Państwo 
wszystkiego, wszystkiego dobrego. Przede wszystkim spokojnych, rodzinnych Świąt  
i mimo tego szaleństwa wyborczego życzliwych osób wokół siebie. I naprawdę  
z uśmiechem zmienimy ten Ostrowiec. Wszystkiego dobrego. Dziękuję serdecznie.  
 
Ad IV/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo, zamykam obrady 
dziewięćdziesiątej pierwszej (XCI) nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. Do widzenia. Pomyślności w wyborach. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 15.05. 

 

Przewodniczyła: 

Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena Renduda-Dudek 

Protokołowały: Eliza Kaniewska, Magdalena Połetek 

 

 

 

 

 

 

 


